
Protokół Nr …/2024 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego, Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej, Turystyki oraz Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich 

z dnia 21 maja 2024 r. 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonych list obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2024– 2039 

2) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2024 roku 

3) uchwalenia dokumentu pn. „Projekt założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa 

gazowe dla Gminy Gołdap na lata 2024-2039“ 

4. Wolne wnioski 

 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki Zbigniew 

Makarewicz.  

Powitał członków komisji, pracowników urzędu, gości oraz media.  

Do pkt 2  

 Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz przedstawił porządek posiedzenia. 

 Do porządku uwag nie zgłoszono. 

 Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz poddał pod głosowanie przyjęcie przedstawionego 

porządku posiedzenia. 

 W głosowaniu jawnym 4 komisje jednogłośnie przyjęły porządek posiedzenia.  

Do pkt 3 

1) i 2)  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz zwrócił się do skarbnik gminy Edyty Białek  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 

2024– 2039 oraz projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2024 roku. 

Skarbnik Gminy Edyta Białek powiedziała, że proponuje się zmiany w planie dochodów w  rozdziale 75075 

„Promocja jednostek samorządu terytorialnego” zwiększa się plan dochodów o kwotę 40 000,00 zł w związku 

z otrzymaną dotacją od Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego - tym: 

–8 000,00 zł – środki otrzymane na realizację zadania bieżącego „Skocze razem – rozwój potencjału Koła 

Gospodyń Wiejskich w Skoczach”; 

- 7 000,00 zł – środki otrzymane na realizację zadania „Gołdap- Sakiai- wymiana kulturalna partnerskich 

miast”; 

- 25 000,00 zł – środki otrzymane na realizację zadania „ Regionalny Festiwal Pogranicza Kartaczewo”. 

W rozdziale 75616 „Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od spadków i darowizny, podatku 

od czynności cywilno- prawnych oraz podatków ”, w rozdziale 92195 „Pozostała działalność” oraz w rozdziale 

92604 „Instytucje kultury fizycznej”– dokonuje się zmiany klasyfikacji budżetowej. W rozdziale 

75814„Różne rozliczenie finansowe” zwiększa się plan dochodów o kwotę 119 300,00 zł – w tym 92 300,00 

zł finansowanie lub dofinansowanie, lub zwrot wydatków lub kosztów realizacji zadań na rzecz pomocy 

Ukrainie (jednostki oświatowe), 27 000,00 zł – odsetki od rachunku bieżącego dostosowanie planu dochodów 

do przewidywanego wykonania. W rozdziale 80103 „Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych”  

w rozdziale 80104 „Przedszkola”, w rozdziale 80106 „Inne formy wychowania przedszkolnego” na podstawie 

Decyzji Wojewody Warmińsko-Mazurskiego zwiększa się plan dochodów na łączną kwotę 1 290 667,00 zł - 

są to środki przeznaczone na dofinansowanie zadań w zakresie wychowania przedszkolnego w 2024 rok – 

ostateczne kwoty dotacji. W rozdziale 80195 „Pozostała działalność” zwiększa się plan dochodów o kwotę  

1 600,39 zł - są to środki przeznaczone na realizację przedsięwzięcia pn.:”Erasmus + w Szkole Podstawowej 

w Pogorzeli (kontynuacja umowy z roku 2023). W rozdziale 90026 „Pozostałe działania związane  

z gospodarką odpadami” zwiększa się plan dochodów o kwotę 18 783,70 zł – w związku z otrzymaną dotacją 

za realizację zadania pn.:”Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Gołdap”. W rozdziale 

90095 „Pozostała działalność” zwiększa się plan dochodów o kwotę 12 800,00 zł - są to środki otrzymane  

od Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego przeznaczone na realizację przedsięwzięcia 



pn.:”Zielone i aktywne sołectwo Zatyki” Plan dochodów zwiększa się per saldo o kwotę 1.483.151,09 zł. 

Proponuje się zmiany w planie wydatków w rozdziale 70005 „Gospodarka gruntami i nieruchomościami”  

w rozdziale 92695 „Pozostała działalność” w rozdziale 75095 „pozostała działalność” , w rozdziale 90004 

„Utrzymanie zieleni w miastach i gminach” w rozdziale 90095 „Pozostała działalność” w rozdziale 90015 

„”Oświetlenie ulic, placów i dróg” w rozdziale 60016 „ Drogi publiczne gminne” ,w rozdziale 70095 

„Pozostała działalność” na wniosek Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej dokonuje się przesunięcia 

między rozdziałami i §§ dostosowując plan do rzeczywistych potrzeb jednostek pomocniczych: 

– Sołectwo Zatyki – kwota 12 800,00 + 12 800,00 zł na realizację zadania .:”Zielone i aktywne sołectwo 

Zatyki” 

– źródło pokrycia środki z proponowanych zmian w planie dochodów; 

- Sołectwo Pogorzel – kwota 20 389,38 zł; 

- Sołectwo Marcinowo – 7 500,00 zł; 

- Rada Osiedla Nr 1 – kwota 10 000,00 zł; 

- Rada Osiedla Nr 2 – kwota 10 000,00 zł; 

- Rada Osiedla Nr 3 – kwota 10 000,00 zł; 

- Rada Osiedla Nr 4 – kwota 10 000,00 zł; 

- Rada Osiedla Nr 5 – kwota 10 000,00 zł 

oraz dostosowanie planu do bieżących potrzeb. Dodatkowo na wniosek Kierownika Wydziału Gospodarki 

Przestrzennej i Ochrony Środowiska w rozdziale 70005 dokonuje się przesunięcia między rozdziałami  

i §§ o kwotę 4 914,00 zł dostosowując plan wydatków do rzeczywistych potrzeb i poprawnej klasyfikacji 

budżetowej. W rozdziale 75075 „Promocja jednostek samorządu terytorialnego” zwiększa się plan wydatków 

o kwotę 40 000,00 zł w związku z otrzymaną dotacją od Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego - 

tym: 

–8 000,00 zł – środki otrzymane na realizację zadania bieżącego „Skocze razem – rozwój potencjału Koła 

Gospodyń Wiejskich w Skoczach”; 

- 7 000,00 zł – środki otrzymane na realizację zadania „Gołdap- Sakiai- wymiana kulturalna partnerskich 

miast”; 

- 25 000,00 zł – środki otrzymane na realizację zadania „ Regionalny Festiwal Pogranicza Kartaczewo”. 

W rozdziale 80103 „Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych” w rozdziale 80104 „Przedszkola”,  

w rozdziale 80106 „Inne formy wychowania przedszkolnego” na podstawie Decyzji Wojewody Warmińsko-

Mazurskiego zwiększa się plan wydatków na łączną kwotę 1 290 667,00 zł - są to środki przeznaczone  

na dofinansowanie zadań w zakresie wychowania przedszkolnego w 2024 rok – ostateczne kwoty dotacji.  

W rozdziale 90026 „Pozostałe działania związane z gospodarką odpadami” zwiększa się plan wydatków  

o kwotę 18 783,70 zł – w związku z otrzymaną dotacją za realizację zadania pn.:”Usuwanie wyrobów 

zawierających azbest z terenu gminy Gołdap”. W rozdziale 80101 „Szkoły podstawowe” , w rozdziale 85404 

„Wczesne wspomaganie rozwoju dziecka”, w rozdziale 80148 „ Stołówki szkolne i przedszkolne” W rozdziale 

80195„Pozostała działalność” na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 1 w Gołdapi, Dyrektora Szkoły 

Podstawowej Nr 2 w Gołdapi, Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 3 w Gołdapi, Dyrektora Szkoły Podstawowej 

Nr 5 w Gołdapi, Dyrektora Szkoły Podstawowej w Grabowie, Dyrektora Przedszkola Samorządowe Nr 1  

w Gołdapi – dokonuje się przesunięcia między rozdziałami i §§ dostosowując plan jednostek do rzeczywistych 

potrzeb i tym samym zwiększa się plan wydatków w jednostkach oświatowych o łączna kwotę 92 300,00 zł - 

finansowanie lub dofinansowanie, lub zwrot wydatków lub kosztów realizacji zadań na rzecz pomocy Ukrainie 

(jednostki oświatowe). Dodatkowo w rozdziale 80195 zwiększa się plan wydatków o kwotę 1 600,39 zł -  

są to środki przeznaczone na realizację przedsięwzięcia pn.:”Erasmus + w Szkole Podstawowej w Pogorzeli 

(kontynuacja umowy z roku 2023). W rozdziale 85295 „Pozostała działalność” w rozdziale 75814 „Różne 

rozliczenia finansowe” na wniosek Kierownika Wydziału do spraw Administracyjnych dokonuje  

się przesunięcia między rozdziałami i §§ o kwotę 10 000,00 zł dostosowując plan do rzeczywistych potrzeb  

i poprawnej klasyfikacji (zwrot świadczeń powołanych do rezerwy). W rozdziale 75224„Kwalifikacja 

wojskowa” dokonuje się przesunięcia między rozdziałami i §§ dostosowując plan do poprawnej klasyfikacji 

budżetowej. W rozdziale 85116 „Ochrona zdrowia” dokonuje się zmiany klasyfikacji budżetowej – dotyczy 

to zwrotu środków na podstawie Decyzji Administracyjnej w przedmiocie określenia kwoty przypadającej  

do zwrotu i terminu od którego nalicza się odsetki dot. projektu pn.:”Budowa Zakładu Przyrodoleczniczego 

wraz z rozbudową Promenady zdrojowej w Uzdrowisku Gołdap”. Gmina została zobligowana do zwrotu 

należności głównej w wysokości 187 553,22 zł ( w tym kwota 167 260,32 zł za opracowanie dokumentacji 

technicznej do projektu oraz kwota 20 292,90 zł za nadzór nad robotami budowlanymi zakładu) oraz odsetki 

w wysokości 116 343,04 zł aby spełnić warunek projektu niefunkcjonującego. Została złożona skarga  

do WSA na tę decyzję. Plan wydatków zwiększa się per saldo o kwotę 1.483.151,09 zł. Plan dochodów  

po zmianach wynosi 135.984.663,04 zł. Plan wydatków po zmianach wynosi 141.354.601,48 zł. 



Deficyt budżetu po zmianach 5.369.938,44 zł. Przychody budżetu wynoszą 8.869.938,44 zł. Rozchody 

budżetu wynoszą 3.500.000,00 zł. Dodała, że koryguje się załącznik w zmianach nr 4 na  nr 5.  

Radny Marcin Urzędowski zapytał, czego dotyczy program Zielone Zatyki. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że sołectwo złożyło wniosek w ramach „małych 

gratów sołeckich”. Projekt będzie miał na celu realizację i dostosowanie obecnego placu zabaw w zakresie 

małej architektury oraz dokonanie nasadzeń zieleni.  

Radny Maciej Kordjak zapytał, z czego wynika zwrot środków i odsetek. Dlaczego gmina musi zwrócić 

środki i czemu odsetki są tak wysokie.  

Zastępca burmistrza Joanna Łabanowska odpowiedziała, że zwrot wynika z decyzji Urzędu 

Marszałkowskiego z realizacji zadania ZPL. Jest to zwrot za inspektora i dokumentację projektową. W zakresie 

dokumentacji projektowej jest złożone odwołanie od tej kwoty. 

Skarbnik gminy Edyta Białek powiedziała, że odsetki wyliczone zostały od dnia otrzymania 

dofinansowania do dnia wydania decyzji.  

Radny Maciej Kordjak zapytał, od kiedy urząd marszałkowski oczekiwał na zwrot kwoty i czy była 

możliwość zapłaty wcześniej.  

Zastępca burmistrza Joanna Łabanowska zwróciła się o złożenie pytania na piśmie i zostanie udzielona 

pisemna odpowiedź ze względu złożoną odpowiedź w odniesieniu do dokumentów.  

 

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2024– 2039 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 6 za, 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za, 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 6 za 

 

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie gminy Gołdap w 2024 roku.   

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 6 za, 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za, 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 6 za 

 

3) 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz zwrócił się do kierownik WKS Magdy Zymkowskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia dokumentu pn. „Projekt założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Gołdap na lata 2024-2039“. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska powiedziała, że jednym z obligatoryjnych zadań własnych gminy 

jest konieczność planowania i organizacja zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe. 

Przesądza o tym art. 18 ust. 1 ustawy Prawo energetyczne, który stanowi o rozszerzeniu i uszczegółowieniu 

zadań własnych gminy wymienionych w ustawie o samorządzie gminnym, a konkretnie w art. 7 ust. 1 pkt 3 

tej ustawy. Oba wskazane wyżej akty prawne stanowią podstawę prawną do podejmowania przez gminę 

działań planistycznych dotyczących zaopatrzenia jej mieszkańców w ciepło, energię elektryczną i paliwa 

gazowe. Zgodnie z art. 19 ust. 4 ustawy Prawo energetyczne przedsiębiorstwa energetyczne i gazowe  

udostępniły swoje plany rozwojowe w zakresie dotyczącym terenu Gołdapi, które uwzględniono  

w opracowaniu „Projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe  

dla Gminy Gołdap na lata 2024-2039” . W okresie wyłożenia do publicznego wglądu opracowania pn. „Projekt 

założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Gołdap na lata  

2024-2039” żadne osoby i jednostki organizacyjne nie wniosły wniosków, zastrzeżeń ani uwag do treści 

dokumentu. Wyłożenie do publicznego wglądu odbyło się w dniach: od 21.03.2024 r. do 10.04.2024 r. 

Dokument został przekazany do zaopiniowania do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Olsztynie 

oraz do Warmińsko-Mazurskiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w Olsztynie, 

otrzymując pismem WSTŁ.410.10.2024.KL z dnia 3.04.2024 r. decyzję o odstąpieniu od konieczności 

przeprowadzenia od procedury sooś oraz pismem ZNS.9022.6.10.2024. z dnia 22.03.2024 r. decyzję o braku 

konieczności przeprowadzenia sooś dla projektu. Przedmiotowe opracowanie zostało pozytywnie 

zaopiniowane uchwałą 14/256/24/VI z dnia 2 kwietnia 2024 r. Zarządu Województwa Warmińsko- 



Mazurskiego, zgodnie z art. 19 ust. 5 ustawy Prawo Energetyczne, w zakresie koordynacji współpracy  

z innymi gminami oraz w zakresie zgodności z polityką energetyczną państwa. 
Przedstawiciel Pomorskiej Grupy Konsultingowej przedstawił projekt założeń.  

Radny Andrzej Gutowski zapytał, czy gmina jest zobligowana do uchwalenia danego dokumentu i jaki jest 

termin. 

Przedstawiciel Pomorskiej Grupy Konsultingowej odpowiedział, że zgodnie z art. 19 ustawy Prawo 

energetyczne gmina jest zobligowana. Burmistrz jako gospodarz odpowiada za zaopatrzenie swoich 

mieszkańców w podstawowe zaopatrzenie energetyczne. Radni przyjmując dany dokument poświadczają,  

że gmina jest zabezpieczona w energię w perspektywie 15 lat. Trzeba wziąć pod uwagę przewidywane 

inwestycje po stronie operatora sieciowego PGE, który przygotowuje plany rozwojowe.  

Radny Andrzej Gutowski zapytał, czy dany dokument będzie wytycznymi dla gminy w celu 

zagospodarowania przestrzennego terenu, czy może wyłączyć pewne rzeczy, np. panele fotowoltaiczne, 

spalarnie itp. Zapytał, czy jako gmina po uchwaleniu danego dokumentu gmina będzie zobligowana dla firm, 

które będą chciały postawić, m.in. wiatraki.  

Przedstawiciel Pomorskiej Grupy Konsultingowej odpowiedział, że nikt nie może tego narzucić.  

O zagospodarowaniu terenów decyduje Miejscowy Plan Zagospodarowania Przestrzennego. 

Radny Andrzej Gutowski powiedział, że z planu wynika, iż do końca 2025 roku gmina  

ma wymienić wszystkie lampy na energooszczędne. Zastanawia się, czy gminę stać na to.  

Przedstawiciel Pomorskiej Grupy Konsultingowej odpowiedział, że pojawia się wiele możliwości 

dofinansowania bezzwrotnego, które umożliwią wymianę. Wymiana niesie za sobą duży potencjał nie tylko 

kosztowy.   

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że pierwszy wniosek  w tej kategorii gmina składała  

ale nie została zakwalifikowana. Zapytał, czy dany dokument obliguje burmistrza do realizacji zadań  

w konkretnie wyznaczonych terminach oraz czy z biegiem czasu można dokonywać zmian w dokumencie.  

Przedstawiciel Pomorskiej Grupy Konsultingowej odpowiedział, że co 3 lata gmina będzie mogła 

weryfikować, aktualizować jakie były przewidywane działania, jakie są rzeczywiste sytuacje. Dokument nie 

wymusza żadnych działań inwestycyjnych.  

Radny Andrzej Gutowski zapytał, czy analizowano wpływ danych inwestycji na przyszłe wpływy  

podatków do gminy Gołdap.  

Przedstawiciel Pomorskiej Grupy Konsultingowej odpowiedział, że dokument nie zakłada działań 

kalkulacji pod względem podatkowym. Każda zamiana źródeł węglowych na odnawialne jest zmianą na lepsze 

dla gminy od względem ilości substancji szkodliwych.  

Radny Maciej Kordjak  zwrócił się o skorygowanie omyłek pisarskich na str. 11  w pkt 1.2 -  koniec 

pierwszego akapitu dodanie jeziora bitkowskiego. Na str. 64 scenariusz 2, pierwsza kropka 284 zmienić na 

184, gdyż powinno być tam zmniejszenie. Na stronie 36 jest kombinacja tych samych paliw  

w dwóch miejscach – ciepło sieciowe pochodzi z gazu ziemnego i kamienia węglowego. Zapytał, czy to nie 

są zdublowane dane.  

Przedstawiciel Pomorskiej Grupy Konsultingowej powiedział, że ciepło sieciowe jest jako finalnie ciepło. 

Węgiel kamienny przystosowany jest do palarni. W scenariuszach zakłada się zmniejszenie zużycia węgla 

kamiennego.  

Radny Maciej Kordjak  powiedział, że dane oparte są na danych statystycznych, demograficznych z  

2020.2021. Zdaniem radnego trochę nieaktualne. Średnia moc paneli fotowoltaicznych podana jest w 

wysokości 250 wat a teraz 500, 550 wat.   

Przedstawiciel Pomorskiej Grupy Konsultingowej powiedział, że posiadają dane podstawowe z okresu 

tworzenia dokumentu. Do 2027 te dane zostaną zaktualizowane. W późniejszych latach bazowych będzie 

inaczej wyliczane.  To jest program oparty o najbardziej aktualne części.  

Radny Maciej Kordjak powiedział, że elektrownie wodne, str. 43 są podane ale bez mocy.  

Przedstawiciel Pomorskiej Grupy Konsultingowej odpowiedział, że to nie wpływa na całość ale moc 

mogłaby by być wpisana.  

Jarosław Kwasiborski powiedział, że na str. 70 tabela nr 32 – wskazane jest, że zapotrzebowanie na energię 

i że w gminie wzrośnie o 14,2. Na dole w wyliczeniach jest minus 14,2.  

Przedstawiciel Pomorskiej Grupy Konsultingowej odpowiedział, że zapotrzebowanie spadnie. 

Jarosław Kwasiborski powiedział, że wyliczenia i scenariusze zostały zrobione na podstawie statystyk 

okręgów demograficznych, budownictwa mieszkaniowego, sektora gospodarczego. Scenariusze są 

optymistycznie dobrane. Od 30 lat jest jeszcze trwa usuwanie eternitu. Wydatki na termomodernizację 

budynków są bardzo wysokie. Ciepło sieciowe nie są wliczone – gaz jest oddzielnie podany. 30 000 kw/h jest 

produkowane jako ciepło sieciowe z gazu. Zapotrzebowanie elektroniczne w scenariuszu wskazuje wzrost o 

4%. Przy malejącej demografii czy małej demografii w gminie  to 4% jest bardzo dużo. Tego nie da się 

osiągnąć.  



 

Przedstawiciel Pomorskiej Grupy Konsultingowej powiedział, że wzrost zużycia energii jest zupełnie 

zrozumiały. Bierze się pod uwagę energomobilość jak np. samochody na prąd, które wskazują wzrost. 

Wymiana źródeł ciepła też ma wpływ. Wprowadzenie ekologii z biegiem czasu będą zmierzały  

w zapotrzebowanie energii elektrycznej. Ciepło sieciowe spełnia zapotrzebowanie w 53%. Powinno być 

rozdzielenie i przekaże to jeszcze analitykom. 

Jarosław Kwasiborski powiedział, że wskazane jest zużycie energii 56 000 kw/h rocznie dla gminy Gołdap. 

Na terenie gminy produkcja z OZE wynosi 120 megawatogodzin/h. Produkowane jest dwa razy więcej z OZE 

niż używana jest cała energia z Gołdapi. 

Przedstawiciel Pomorskiej Grupy Konsultingowej powiedziała, że w Polsce panuje porządek prawny. 

Ustawa o społecznościach energetycznych wskazuje możliwość utworzenia spółdzielni elektrycznej łączącej 

z samorządem .  

Jarosław Kwasiborski powiedział, że budownictwo w 17% powstałe po 2002 w Gołdapi oraz po części 

1989 w 40% budynków ma termomodernizację. Zakładając, że 80% będzie ztermomodernizowanych to dane 

zawyżone.  

Przedstawiciel Pomorskiej Grupy Konsultingowej odpowiedział, że dane są z Ministerstwa Klimatu  

i Środowiska  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że apropo rozwoju demograficznego, uzdrowiskowego 

to będzie w przyszłości przygotowywana strategia zaludnienia terenu. Głównym powodem będzie również 

rozwój jednostki wojskowej czy ściągniecie nowych inwestorów na teren gminy.  

Przedstawiciel Pomorskiej Grupy Konsultingowej powiedział, że odnosząc się do trendów 

demograficznych  to tworząc dokument trzeba na czymś się oprzeć. Dokument był wyłożony 21 dni i uwag 

nie złożono. Dokument jest po to co 3 lata aktualizowany, by każde sytuacje brać pod uwagę.   

Radny Maciej Kordjak zapytał, czy na str. 23, pkt 2.1.1 - pellet, brykiet jest zawarty  

w energii odnawialnej czy jest pominięty.   

Przedstawiciel Pomorskiej Grupy Konsultingowej odpowiedział, że pellet jest źródłem energii odnawialnej.  

Radny Wojciech Hołdyński zarekomendował przyjęcie dokumentu na tym etapie. Uważa dokument za 

plastyczny, można go aktualizować co 3 lata. Trzeba pochylić się trzeba nad energią elektryczną i wprowadzić 

poprawki za rok.  

Przedstawiciel Pomorskiej Grupy Konsultingowej  powiedział, że dokument zostanie poprawiony w ciągu 

2 dni .  

Radny Maciej Kordjak  zapytał, czy można częściej niż co 3 lata poprawiać dokument.  

Przedstawiciel Pomorskiej Grupy Konsultingowej powiedział, że można co roku na sesji zawrzeć punkt  

na sesji z rocznym sprawozdaniem jako monitoring dokumentu. 

Radny Maciej Kordjak powiedział, aby uwypuklić jako jedno z korzystnych rozwiązań  dążenie do 

stworzenia spółdzielni elektrycznej. 

Przedstawiciel Pomorskiej Grupy Konsultingowej  powiedział, że dokument nie ma na celu prognozy 

funkcjonowania gminy. Przy pracach nad strategią rozwoju gminy można umieścić dany element, który może 

pomóc w funkcjonowaniu, pozyskaniu. 

Radny Maciej Kordjak zapytał, czy zmiany, które zostaną wprowadzone będą mogły być przyjęte bez 

ponownych konsultacji m.in. z urzędem marszałkowskim 

Przedstawiciel Pomorskiej Grupy Konsultingowej odpowiedział, że to tylko poprawienie literówek  

 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Makarewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia dokumentu pn. „Projekt założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa 

gazowe dla Gminy Gołdap na lata 2024-2039“. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 3 za, 2 wstrzymujące się 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za, 2 wstrzymujące się 

Do pkt 6  

Radny Marcin Urzędowski powiedział, że 13 maja wpłynął wniosek sołtysa Jan odnośnie dofinansowania 

zakupu lampy. Zapytał, czy coś będzie się z nim działo.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że rozmawiał z kierownik WGK i część kwoty 

zostanie  przeznaczona na dofinansowanie lampy. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska powiedziała, że musi wpłynąć wniosek sołectwa o zmianę budżetu 

funduszu sołeckiego.  



Radny Andrzej Gutowski zapytał, czy miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego w okolicy 

stadionu jest już przygotowany procedowania. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki  powiedział, że kierownik GPO na sesji czerwcowej będzie 

przedstawiać mpzp odnośnie stadionu i kolejny mpzp, który wchodzi już w konsultacje społeczne w sprawie 

uzdrowiska.  

Radny Maciej Kordjak zwrócił się o przygotowanie informacjo dla radnych projektów do których 

przymierza się gmina.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki, że fiszka w grudniu została pozytywnie zaopiniowana w Urzędzie 

Marszałkowskim. Projekt zakłada przy współpracy z samorządem Druskieniki i Augustowa wybudowanie 

infrastruktury na terenie uzdrowiska. W skład wniosku wchodzi amfiteatr, park rzeźb, rozbudowana znaku 

przestrzennego o symbol zdrój. Urząd jest na etapie przygotowywania dokumentacji. W budżecie były 

zabezpieczone środki na budowę amfiteatru na kwotę ok. 20 000,00  zł. Na dana inwestycję potrzebna będzie 

większa kwota ale na ten temat będą jeszcze rozmowy z radnymi. Po zebraniu wszystkich kosztów projektu 

1 963 042,87 euro z czego zadanie inwestycyjne to koszt  1321 622,00 euro koszt. Działania miękkie i koszt 

administracyjny 641 000,00. Wkład własny projekt ma zaplanowany na 3 lata, więc na etapie 3 lat będzie to 

566 000,00 zł rocznie. Amfiteatr będzie zadaszony na 250 miejsc siedzących łącznie  

z zapleczem. Projekt nie miał przygotowanej koncepcji ani projektu budowlanego. Wstępne środki były 

zabezpieczone. Po wstępnej wycenie wiadomo, że koszt 144 000,00 zł brutto oraz koszt projektu. Rozbudowa 

znaku przestrzennego o dopisek „zdrój”. Architekt miejski przygotowała projekt na park rzeźb w strefie 

uzdrowiskowej.  
Kierownik WKS Justyna Charkiewicz powiedziała, że  na projekty strategiczne termin jest na 30 maja  

2024 r.. Pierwszy projekt uzdrowiskowy będziemy realizować z Druskinikami i Augustowem. Kolejny projekt 

strategiczny w partnerstwie z stowarzyszeniem euroregion Niemen. W tym projekcie zamysłem było  

to, by brały udział dwie instytucje kultury, tj. Biblioteka Publiczna oraz Dom Kultury.  W tym partnerstwie 

projekt jest skupiony wokół tematu dotyczącego jaćwingów. Jest kilku partnerów w tym projekcie. Został 

ogłoszony nabór projektów regularnych w programie Polska – Litwa. Nabór będzie trwał do końca lipca. Dziś 

była rozmowa z partnerskim miastem Sakai, którzy złożyli 5-6 propozycji współpracy. Ze strony urzędu jest 

chęć uzgodnienia ich z radnymi.   

 Zastępca burmistrza Joanna Łabanowska powiedziała, że są projekty, które zostały zakwalifikowane  

do projektów strategicznych. Gmina należy do stowarzyszenia  „Ego - kraina bociana”;  – w kramach środków 

będzie realizowany szlak rowerowy ok 240 km ścieżki pieszo – rowerowej łączącej Gołdap z Ełkiem  

(z bocianem przez ego), jeszcze 4 projekty na które zostały podpisane umowy i już ujęte przez Urząd 

Marszałkowski młodzi kreatywni, usługi społeczne dla osób starszych, uniwersytet ludowy pogranicza - 

zajęcia rozwijające umiejętności przy domach kultury oraz zielone pogranicze – termomodernizacja 

budynków gminnych położonych na terenach wiejskich.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że ostatnio została podpisana umowa z fundacją „Orły 

Sportu” na zadanie aktywny orlik. Szkoła podstawowa nr 1 uczestniczy w tym projekcie.  

Radny Maciej Kordjak zapytał, czy z radnymi ten projekt był konsultowany. 

Radna Zofia Syperek odpowiedziała, że zastępca burmistrza informowała o projektach w ramach 

pogranicza ale o amfiteatrze nie słyszała.  

Radny Zbigniew Makarewicz powiedział, że również nie słyszał.   

Radna Monika Wałejko odpowiedziała, że posiadali wiedzę o realizacji projektów.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że w budżecie środki na dokumentację zostały 

zabezpieczone. Radni głosowali za tym uchwalając budżet. Dodał, że zdecydował o rezygnacji z realizacji 

projektu wykonania pomniku Emanuela Kanta w parku miejskim ze względu na koszta. Urząd marszałkowski 

przyznał dotację w wysokości 25 000,00 zł a ogólny koszt budowy pomnika wynosiłby 200 000,00 zł.  

Kierownik WKS Justyna Charkiewicz powiedziała, że początkowy termin był wyznaczony na koniec 

kwietnia. Wraz z partnerami strategicznymi apelowała o zmianę terminu ze względu na odbywające się 

wybory. Termin został ostatecznie przedłużony do końca maja.  

Radny Andrzej Gutowski powiedział, aby informacje w sprawie projektów zaczynanych i ich 

finansowaniach przesyłać na e-mail radnych. Można by znaleźć taką lokalizację dla amfiteatru aby szkoły 

wiejskie oraz inne szkoły jak i dom kultury mógł korzystać. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że rozwijana jest strefa uzdrowiskowa, trzeba 

pokazywać potencjał strategiczny jako cele promocyjne na terenie tężni. Przygotowywana jest również 

modernizacja tężni.  

Radny Maciej Kordjak zwrócił się o zestawienie wszystkich projektów na etapie procesowania. Najpierw 

rola radnego a później burmistrz wykonuje działania.   

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że na następnej komisji wspólnej przekazana zostanie 

taka informacja.   



Radny Andrzej Gutowski zapytał, w jaki sposób amfiteatr wpasował się w proponowane miejsce skoro tam 

jest strefa ciszy, 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że  strefa ciszy jest od 22. Jest wiele wniosków  

o usuniecie strefy ciszy z tego terenu.  

Radny Tomasz Popławski powiedział, że przy wykazaniu boiska przy ul. Żeromskiego wykaszarki niszczą 

powierzchnię. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki  powiedział, że w tym roku 30 sierpnia na terenie tężni będą 

odbywały się obchody wojsk przeciwlotniczych na terenie tężni z tego względu, że jednostka chce budować 

potencjał turystyczny gminy i chce pomóc promować tereny.  Naszym zadaniem jest promowanie gminy  

i potencjału turystycznego.  

Radny Zbigniew Makarewicz zwrócił się o wykoszenie ścieżek pieszo – rowerowych na terenie gminy. 

Zaproponował, by imprezy odbywały się w godzinach popołudniowych, większość osób pracujących nie ma 

możliwości skorzystania; czy inwestycja dotycząca budżetu obywatelskiego przy SP 5 została zakończona, 

czy można korzystać z tej inwestycji; czy powstaną witacze. Przypomniał ponownie o naprawieniu przejazdu 

kolejowego przy ul. Gumbińskiej.  

Kierownik WGK Magda Zymkowska powiedziała, że zostały wysłane 2 pisma do PKP. Na dzień dzisiejszy 

nie ma odpowiedzi. Jest kilka zarządców. Stoją na stanowisku, że albo gmina się tym zajmie albo postawią 

szlaban. Nie chcą tego przekazać bezkosztowo.   

 Radny Zbigniew Makarewicz  zwrócił się o odmalowanie przejazdu pod tunelem green velo ze względu na 

wulgarne napisy.  

Radny Paweł Perko zapytał, czy coś wiadomo w sprawie otwarcia boisk przy szkołach. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki  powiedział, że dyrektorzy otrzymali pismo o tym, że infrastruktura 

przyszkolna od 1 czerwca powinna zostać otwarta. W niektórych miejscach nie będzie dostępna ze względu 

na niedokończone prace a niektóre będą otwarte zgodnie z harmonogramem.  

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

 

       Protokołowała               Przewodniczący/a Komisji 

     Katarzyna Krusznis                      


